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Kadernota	2017	
Besluitvorming	26	mei	2016	
	
Keuzes	maken	in	voorbereiding	op	de	begroting	2017	en	verder.	
Dat	is	waar	we	vanavond	voor	staan.	Welke	keuzes	maakt	GroenLinks?	
En	ook:	waarvoor	kiezen	wij	niet?	
	
GroenLinks	kiest	er	ten	eerste	voor	een	sociale	en	zorgzame	gemeente	te	zijn.	Wij	vinden	dat	
onze	inwoners	op	allerlei	gebieden	in	staat	moeten	worden	gesteld	voor	zichzelf	te	zorgen.	
En	als	dat	om	wat	voor	reden	dan	ook	niet	lukt	moet	de	gemeente	het	organiseren	of	zelf	
voor	haar	rekening	nemen,	ook	als	het	gaat	om	geld.		
Wij	kiezen	dan	ook	niet	voor	loslaten.	Althans	niet	in	de	betekenis	van	“doe	het	vanaf	nu	
maar	zelf”.	Wel	in	de	betekenis	van	vrijheid	geven,	stimuleren	en	ondersteunen.	
Loslaten	om	te	bezuinigen	is	voor	ons	dan	ook	onbespreekbaar.	Loslaten	in	de	zin	van	‘buurt	
bestuurt’,	het	in	samenspraak	met	bewoners	vergroten	van	zelfredzaamheid	van	straten	en	
buurten,	ja,	daar	kunnen	wij	achter	staan.	Dat	is	niet	één	twee	drie	te	realiseren	maar	vergt	
extra	aandacht	en	inzet,	zeker	in	het	begin.	
	
Net	als	andere	fracties	wil	GroenLinks	er	voor	waarschuwen	initiatiefrijke	mensen	te	
ontmoedigen	door	een	onvoldoende	gekanteld	ambtelijk	apparaat.	Ook	ons	bereiken	
geluiden	van	mensen	die	met	passie	aan	de	slag	willen	binnen	onze	gemeente,	maar	zich	
door	gebrek	aan	medewerking	gefrustreerd	gaan	voelen.	De	kans	is	dan	groot	dat	dit	soort	
mensen,	participatiebouwers	van	het	eerste	uur	die	we	hard	nodig	hebben,	teleurgesteld	
afhaken.	Dan	heb	je	als	gemeente	de	eerste	slag	al	verloren.	
	
Het	basisinkomen	is	een	manier	van	loslaten	die	GroenLinks	wel	ziet	zitten.	Het	zal	mensen	
creatief	maken	en	stimuleren	om	vrijwilligerswerk	te	doen,	in	de	zorg	maar	ook	op	vele	
andere	terreinen.	Mensen	kunnen	dan	in	vrijheid	kiezen	om	zich	op	hun	eigen	manier	in	te	
zetten	voor	onze	samenleving.	Betaald	werk,	vrijwilligerswerk,	mantelzorg,	dagbesteding,	
inzet	voor	de	eigen	buurt,	dat	wordt	dan	allemaal	mogelijk.	Onze	inwoners	hebben	dan	
meer	mogelijkheden	om	zelf	keuzes	te	maken.	En	de	samenleving	als	geheel	wordt	er	alleen	
maar	beter	van.	
	
Ten	tweede	kiest	GroenLinks	voor	duurzaamheid.	Door	C2C	als	vertrekpunt	van	al	ons	
handelen	te	nemen	slaan	we	meerdere	vliegen	in	één	klap.	C2C	kan	ons	vestigingsklimaat	
versterken,	het	Verhaal	van	Venlo	vertellen,	meerwaarde	creëren	voor	onze	eigen	inwoners	
en	natuurlijk	zorgen	voor	een	gezond	en	prettig	leefklimaat.	
Bij	de	Algemene	Beschouwingen	2014	heeft	GroenLinks	hier	een	uitgebreid	pleidooi	voor	
gehouden,	dat	ik	hier	niet	zal	herhalen.	Wel	wil	ik	u	eraan	herinneren	dat	de	overgang	naar	
een	kringloopeconomie	volgens	een	rapport	van	TNO	54.000	banen	en	een	toename	in	de	
economie	van	7,3	miljard	euro	oplevert.	C2C	is	het	groene	goud.	En	dat	moeten	wij	niet	uit	
onze	handen	laten	vallen.	
		
Bij	elke	ontwikkeling	waar	wij	als	gemeente	bij	betrokken	zijn	moeten	de	Venlo	Principes	
worden	toegepast.	Meerwaarde	creëren,	dat	moet	het	adagium	zijn,	op	elk	terrein.	
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Of	het	nu	gaat	om	een	moskee,	een	renovatieplan	voor	onderwijshuisvesting,	
gemeenschapsaccommodaties1,	de	inrichting	van	ons	groen,	het	uitwerken	van	een	nieuw	
GVVP:	altijd	en	overal	C2C	als	uitgangspunt.	
	
Ten	derde	kiest	GroenLinks	voor	cultuur.	Wij	verwachten	dat	het	college	en	deze	raad	
vasthouden	aan	de	belofte	om	de	culturele	instellingen	de	ruimte	te	geven	om	zichzelf	
verder	te	ontwikkelen	zonder	dat	zij	weer	bezuinigingen	voor	de	kiezen	krijgen.	Handen	af	
van	het	budget	voor	cultuur.	
Om	cultuur,	in	relatie	tot	participatie,	verder	te	versterken	heeft	GroenLinks	vorige	week	
voorgesteld2	om	1	fte	binnen	het	totaal	aantal	combinatiefunctionarissen	te	verschuiven	van	
sport	naar	cultuur.	Het	college	heeft	daarop	niet	gereageerd.	Komt	dat	misschien	omdat	
combifunctionarissen	vallen	onder	het	loslaten	dat	het	college	voor	ogen	heeft?	Dus	dat	er	
sport-	en	cultuurcoaches	geschrapt	gaan	worden?	Graag	hierop	een	antwoord	van	het	
college.	
	
De	vierde	keuze	van	GroenLinks	betreft	de	opvang	van	statushouders.		
Bij	de	Algemene	Beschouwingen	hebben	wij	de	motie	“Venlo	verwelkomt	vluchtelingen”	
ingediend,	maar	niet	in	stemming	gebracht	omdat	het	college	een	volledige	toezegging	
deed.	Wij	vroegen	in	die	motie	om	inburgering	vanaf	dag	1	mogelijk	te	maken,	samen	met	
maatschappelijke	partners,	door	o.a.	nieuwkomers	en	inwoners	met	elkaar	in	contact	te	
brengen;	taalonderwijs	en	taalstages	aan	te	bieden	zodra	vluchtelingen	zich	in	onze	
gemeente	vestigen	en	werkervaringsbanen	aan	te	bieden.	
De	ervaring	van	GroenLinks	is	dat	statushouders	staan	te	popelen	om	aan	de	slag	te	gaan	
binnen	de	Venlose	samenleving.	En	er	gebeurt	al	veel,	maar	nog	niet	genoeg.		
Voor	GroenLinks	heeft	dit	prioriteit.	Hoe	eerder	mensen	echt	integreren	hoe	beter	het	voor	
hen	is,	en	hoe	goedkoper	voor	de	samenleving.	Mocht	het	Rijk	met	onvoldoende	geld	over	
de	brug	komen	dan	zal	GroenLinks	een	claim	in	de	begroting	honoreren.	
	
Onze	vijfde,	en	voor	vandaag	laatste	keuze,	betreft	het	groen	in	onze	gemeente.	
In	een	groene	buurt	voelen	mensen	zich	aantoonbaar	gezonder	en	veiliger	en	zijn	huizen	
meer	waard.	Vergroening	is	ook	noodzakelijk	om	effecten	van	klimaatverandering	op	te	
kunnen	vangen.	Er	wordt	momenteel	gewerkt	aan	een	groenblauwe	nota.	GroenLinks	vindt	
dat	de	uitkomsten	daarvan	moeten	worden	uitgevoerd.	Ook	als	dat	geld	kost.	Uiteindelijk	
zullen	de	baten	groter	zijn	dan	de	lasten.	
Er	ligt	ook	nog	een	opgave	met	betrekking	tot	onkruidbeheersing.	GroenLinks	denkt	graag	
mee	over	een	groene	kanteling,	waarbij	inwoners	mogelijk	meer	zelf	doen.	Maar	dan	alleen	
in	overleg	met	die	inwoners.	En	niet	opgelegd	vanuit	een	bezuinigingsbehoefte.	
	

																																																													
1	070	RIB	Planning	Beleid	beheer	en	gebruik	gemeenschapsaccommodaties	Venlo	pagina	3:		
Wij		kunnen	op	dit	moment		echter		nog		niet		met	zekerheid	stellen,		dat		de	uitvoering		van		het	raadsvoorstel	
geheel	zal	passen		binnen		de	bestaande		financiële		kaders.	Het		huidige		budget	lijkt		weliswaar	toereikend	om	
de	te	verwachten		tekorten	bij	gemeenschapsaccommodaties		te	subsidiëren,		maar	bevat	weinig		tot	geen	
ruimte		om	gemeenschapsaccommodaties	beter	te	onderhouden,	functioneler	te	maken		en	te	verduurzamen.	
	
2	Er	is	momenteel	18,9	fte	beschikbaar	voor	combinatiefunctionarissen.	Daarvan	gaat	1,5	fte	naar	de	
cultuurcoaches	en	17,4	fte	naar	sportcoaches.	Tijdens	ons	werkbezoek	aan	het	Kunstencentrum	bleek	hoe	
belangrijk	de	cultuurcoaches	zijn	om	mens	en	cultuur	in	kernen	en	wijken	met	elkaar	te	verbinden.	Wij	pleiten	
er	dan	ook	voor	om	1	fte	te	verschuiven	van	sport	naar	cultuur.	Dit	kan	budgettair	neutraal.	
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Waar	kiest	GroenLinks	niet	voor?		
Wij	kiezen	niet	voor	loslaten,	geld	voor	het	Verhaal	van	Venlo,	parkeren	en	het	
Kazernekwartier.	
	
1.	Loslaten	
GroenLinks	kiest	niet	voor	het	loslaten	van	de	sterkste	groep	inwoners	en	sterkste	kernen	en	
wijken,	zolang	wij	niet	weten	wat	het	college	onder	dit	kader	verstaat	en	wat	de	
consequenties	zullen	zijn.	
	
2.	Verhaal	van	Venlo	
Het	gepresenteerde	onderzoek	leidt	bij	ons	tot	de	conclusie:	Niet	aan	beginnen.	
De	kosten	worden	ingeschat	als	substantieel	en	de	kans	van	slagen	als	gering.	
Als	je	kijkt	naar	de	opgaven	waar	Venlo	nog	voor	staat,	dan	kan	zo’n	onzekere	exercitie	geen	
prioriteit	krijgen	binnen	de	schaarse	middelen	die	Venlo	heeft,	zowel	in	geld	als	in	
menskracht.	
	
Krampachtig	een	identiteit	zoeken	en	uitdragen	lijkt	ons	bovendien	een	heilloze	weg.	
Met	onze	inwoners	samen	zoeken	naar	onze	eigen	identiteit	en	ons	verleden?	Prima.	
Moeten	we	vooral	doen	als	er	weer	tijd	en	geld	is.	Maar	dan	doen	we	dat	voor	onszelf.	Niet	
als	city	marketing	instrument.		
Overigens	vinden	wij	“het	verleden”	een	veel	te	beperkt	aspect	van	de	identiteit	van	een	
gemeente.	Wij	zijn	een	interculturele	gemeenschap	aan	het	worden.	Onze	inwoners	hebben	
ieder	een	eigen	verleden	en	dat	ligt	lang	niet	altijd	in	Venlo.	Wil	je	met	het	Verhaal	van	Venlo	
aan	de	slag,	dan	moeten	ALLE	inwoners	zichzelf	daarin	kunnen	terugvinden.		
	
Laten	we	er	nu	NIET	over	gaan	praten.	Laten	we	de	juiste	dingen	gaan	DOEN.	Dan	komt	dat	
Verhaal	van	Venlo	vanzelf.	
GroenLinks	zegt	ten	eerste:	volle	vaart	vooruit	met	C2C.	Daarin	hebben	we	NOG	een	unieke	
koploperspositie.	Om	ons	daar	blijvend	mee	te	kunnen	onderscheiden	zal	daar	flink	op	
ingezet	moeten	worden.	Drie	iconen	zijn	mooi,	maar	Venlo	zou	één	groot	C2C-icoon	moeten	
worden.	
Ten	tweede:	volle	vaart	vooruit	met	het	MVBVD.	Haal	bij	de	opening	een	top	tentoonstelling	
naar	Venlo.	Bowie	in	Groningen.	Jeroen	Bosch	in	Den	Bosch.	Dáár	kun	je	slagen	mee	maken.	
Ten	derde:	volle	vaart	vooruit	met	het	onderwijs	in	Venlo	en	het	binden	van	jonge	mensen	
aan	een	gemeente	waar	het	bruist	en	prettig	wonen	is	door	alles	wat	er	te	DOEN	is.	
	
Dan	staat	er	nog	ergens	in	het	rapport	dat	de	gemeente	de	ondernemende	creatieve	klasse	
moet	omarmen	en	ondersteunen.	Dat	zegt	Venlo	zelf	ook	al	jaren.	GroenLinks	zegt:	ga	dat	nu	
eindelijk	eens	doen.	
	
3.	Parkeren	
GroenLinks	is	er	geen	voorstander	van	op	korte	termijn	flink	te	investeren	in	
parkeervoorzieningen.	De	ontwikkelingen	gaan	snel.	Parkeren	zal	er	in	de	nabije	toekomst	
heel	anders	uit	kunnen	gaan	zien.	Nu	investeren	voor	een	termijn	van	30	of	40	jaar	lijkt	ons	
absoluut	onverstandig.	Laten	we	eerst	een	reële	visie	opstellen	en	voor	nu	kiezen	voor	
tijdelijke	oplossingen.	Zoals	een	Transferium	op	de	Kazerne	met	een	pondje	over	de	Maas	of	
elektrisch	vervoer	over	de	weg.	
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4.	Kazernekwartier	
GroenLinks	heeft	altijd	luid	en	duidelijk	verkondigd	de	kosten	van	het	Kazernekwartier	veel	
te	hoog	te	vinden.	De	teller	staat	op	35	miljoen	euro,	de	onrendabele	top	die	al	in	onze	
begroting	is	verwerkt.	Verlies	nemen	en	uitgaan	van	organische	ontwikkeling,	met	
mogelijkheden	voor	het	Fort	en	ons	speerpunt	Hoger	Onderwijs,	dat	is	voor	ons	een	optie.	
Nog	meer	geld	erbij	of	het	oprekken	van	de	risico’s	is	absoluut	onbespreekbaar.	
	
Afrondend	
Wij	denken	dat	al	onze	keuzes	bijdragen	aan	het	scenario	Venlo	Kansenstad,	dat	door	deze	
raad	is	gekozen	bij	vaststellen	van	de	visie	Venlo	2030.	C2C,	cultuur,	een	groene	
woonomgeving	en	een	sociaal	klimaat	goed	zijn	voor	zowel	onze	eigen	inwoners,	als	voor	
het	aantrekken	van	studenten	en	hoger	opgeleiden.	En	wat	ons	betreft,	om	krimp	tegen	te	
gaan,	ook	buitenlandse	werknemers	die	hier	komen	wonen.	
Onze	keuzes	dragen	ook	bij	aan	een	versterking	van	het	vestigingsklimaat,	wat	zal	leiden	tot	
meer	bedrijven	en	meer	banen.	Het	rapport	‘Venlo,	brandpunt	van	interactie’	van	Jos	Gadet,	
waar	de	nadruk	ligt	op	het	creëren	van	interactiemilieus,	kan	wat	GroenLinks	betreft	leidend	
zijn	in	het	versterken	van	dat	vestigingsklimaat.		
	
Voorzitter,		
De	Kadernota.	
Een	tekort	van	12	miljoen	euro	aan	de	ene	kant.	
Zeer	algemeen	geformuleerde	inhoudelijke	kaders	aan	de	andere	kant.	
Dat	is	het	speelveld	dat	het	college	ons	meegeeft	voor	onze	afwegingen	bij	deze	Kadernota	
Daar	is	geen	faire	wedstrijd	van	te	maken.	GroenLinks	speelt	dan	ook	niet	mee.	Instemmen	
met	de	Kadernota	betekent	instemmen	met	kaders	waarvan	wij	de	reikwijdte	niet	kunnen	
overzien.	Dat	doen	wij	dan	ook	niet.	We	hebben	onze	wensen	en	bedenkingen	kenbaar	
gemaakt.	We	gaan	ervan	uit	dat	het	college	die	meeneemt	in	het	vervolg.	
	


